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Protokół Nr 63/2022 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Finansów 

z dnia 31 maja 2022 roku 

odbytego w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Dąbrowie Biskupiej 

Obecni na posiedzeniu: 

1. Rybczyński Adam – przewodniczący komisji 

2. Czarniak Janusz – zastępca przewodniczącego 

3. Kołodziej Piotr – członek komisji 

4. Roszak Joanna – członek komisji 

Spoza komisji udział wzięli: 

1. Filipiak Marcin – Wójt Gminy Dąbrowa Biskupia 

2. Posadzy Wiesława – Przewodnicząca Rady Gminy Dąbrowa Biskupia 

3. Pawłowska Katarzyna – inspektor ds. pozyskiwania środków zewnętrznych 

i współpracy z organizacjami pozarządowymi 

4. Górska Kinga – referent ds. gospodarki nieruchomościami i zagospodarowania 

przestrzennego 

5. Kiszka Sylwia – Kierownik Nadzoru Wodnego w Inowrocławiu 

6. Jabłoński Grzegorz – Kierownik Nadzoru Wodnego w Aleksandrowie Kujawskim 

7. Baryza-Skowrońska Paulina – Nadzór Wodny w Aleksandrowie Kujawskim 

8. Monika Wochna – starszy inspektor ds. obsługi rady gminy 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Realizacja prac na Kanale Parchańskim oraz Kanale Bachorze Mała i Duża. Stan 

przepustów i mostów - spotkanie z przedstawicielami. 

3. Informacja na temat pozyskanych dotacji dla gminy Dąbrowa Biskupia w drugiej 

połowie 2021 roku. 

4. Zakończenie. 

Ad 1. Stwierdzenie quorum i otwarcie posiedzenia komisji. 

Po stwierdzeniu quorum Przewodniczący Komisji, radny Adam Rybczyński o godzinie 09:00 

otworzył posiedzenie, a następnie przywitał zaproszonych gości, Przewodniczącą Rady 

Gminy, Wójta Gminy, członków komisji oraz pracowników urzędu gminy przybyłych na 

posiedzenie komisji. 
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Lista obecności w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Ad 2. Realizacja prac na Kanale Parchańskim oraz Kanale Bachorze Mała i Duża. Stan 

przepustów i mostów. 

Pani Sylwia Kiszka – poinformowała, że prace konserwacyjne na Kanale Bachorze Mała 

i Bachorze Duża wykonywane są jesienią. Na odbiór prac zawsze zapraszany jest pracownik 

Urzędu Gminy. Obecnie czekamy na otwarcie przetargu. Na odcinku inwestycyjnym, gdzie 

powstał zbiornik prace muszą być wykonane w szerszym zakresie. Na prace inwestycyjne jest 

gwarancja 5 lat i wykonawca będzie musiał naprawić skarpę.  

Radny Adam Rybczyński – Czy ta ziemia ze skarpy jest wywożona, czy wyrzucana rolnikowi 

na pole? 

Pani Sylwia Kiszka – Zawsze po uzgodnieniu z rolnikiem jest wyrzucana na pole.  

Radny Adam Rybczyński – Czy prace konserwacyjne wykonuje zawsze ta sama firma? 

Pani Sylwia Kiszka – To wszystko zależy, kto wygra przetarg. Jednak od 3 lat jest to ta sama 

firma, z której jesteśmy bardzo zadowoleni.  

Radny Adam Rybczyński – Czy nie mają Państwo problemu z rolnikami, żeby wejść z pracami 

konserwacyjnymi? 

Pani Sylwia Kiszka – Wszelkie uzgodnienia z rolnikami odnośnie terminu należą do 

wykonawcy. Jednak nie słyszałam, żeby był problem.  

Radna Wiesława Posadzy – Czy macie Państwo zgłoszenia od rolników, że jest coś nie tak 

przy tych ciekach wodnych lub w trakcie wykonywania konserwacji? 

Pani Sylwia Kiszka – Właśnie nie mamy żadnych telefonów od rolników w ostatnim czasie.  

Radna Wiesława Posadzy – W przeszłości mówiono o próbie utworzenia Natura 2000 na 

terenie Kanału Bachorze. Czy coś w tym kierunki zrobiono? 

Pani Sylwia Kiszka – Na dzień dzisiejszy nie mamy żadnych form ochrony przyrody na terenie 

Kanału Bachorze. 

Radny Adam Rybczyński – Czy jest problem z przepustami? 

Pani Sylwia Kiszka – Mam na drodze powiatowej w Paprosie przepust, który się zamula, 

jednak zgłosiliśmy już to do Zarządu Dróg Powiatowych.  

Radny Janusz Czarniak – Czy przy skarpie jakiś grunt jest Wód Polskich, czy zaraz jest pole 

rolnika? 

Pan Grzegorz Jabłoński – Grunt przy skarpie należy do rolnika, jednak przepisy wyraźnie 

wskazują, że jest zakaz grodzenia 1,5 m od skarpy.  

Radny Janusz Czarniak – Czy obecnie jest problem z bobrami? 

Pani Sylwia Kiszka – Jeśli chodzi o Kanał Bachorze Mała i Duża, to nie mam tego problemu.  
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Pan Grzegorz Jabłoński – Na Kanale Parchańskim niestety mamy ten problem i najczęściej 

w miejscowości Mleczkowo.  

Radny Adam Rybczyński – Czy Nadzór Wodny pobiera jakieś opłaty od rolników na 

utrzymanie cieku wodnego? 

Pani Sylwia Kiszka – Nie.  

Radny Piotr Kołodziej – Jestem zwolennikiem natury i dziwię się rolnikom, którzy to niszczą, 

a później mają pretensje do wszystkich, a nie do siebie.  

Pan Grzegorz Jabłoński – Cieszę się, że jeszcze ktoś to rozumie. Mamy tereny, które powinny 

być naturalnie zalewane, jednak rolnicy zrobili z terenów zielonych pola uprawne. Niestety 

w okresie opadów są telefony od takich rolników z pretensjami, że ich zalewa. Obecnie nie 

ma problemu (od strony formalnej) z przekształceniem użytków zielonych na pola uprawne, 

co z kolei dla nas rodzi problemy.  

Radny Janusz Czarniak – Rowów również rolnicy nie powinni likwidować.  

Radny Adam Rybczyński – Czy mają Państwo problem z zaśmiecaniem cieków wodnych? 

Pani Sylwia Kiszka – Największy problem jest przy jeziorach, tam zwykle zaśmiecają 

wędkarze i osoby korzystające z akwenów wodnych. Jeśli chodzi o Kanał Bachorze, to nie 

mamy z tym problemu. 

Radny Janusz Czarniak – Czy faszynowanie nie pomogłoby w utrzymaniu rowów? 

Pan Grzegorz Jabłoński – Oczywiście, że pomogłoby, ale rowy są głównie na polach rolników 

i to oni mają obowiązek je udrażniać.  

Radny Adam Rybczyński – Jak wygląda sprawa konserwacji Kanału Parchańskiego? 

Pan Grzegorz Jabłoński – Kanał Parchański jest bardzo trudnym ciekiem z uwagi na ciężki 

spadek. W roku ubiegłym odbyło się koszenie skarp, wykaszanie dna (pół wykaszanie i pół 

hakowanie). Obecnie czekamy za otwarciem przetargu. Kanał Parchański liczy 24 km, w tym 

15 km przebiega przez Gminę Dąbrowa Biskupia.  

Radny Adam Rybczyński – Jakie prace są zaplanowane na ten rok? 

Pan Grzegorz Jabłoński – W tym roku mamy zaplanowane wykaszanie skarp 3 m od dna 

i wykaszanie dna. Odstąpiłem od hakowania i odmulania, ponieważ ten kanał nie ma spadku, 

więc bez sensu go jeszcze pogłębiać.  

Radna Wiesława Posadzy – Czy są uwagi rolników, jeśli chodzi o termin prac itp.? 

Pan Grzegorz Jabłoński – Termin prac wykonawca sam ustala z rolnikami, więc my nie mamy 

telefonów z pretensjami.  

Radny Piotr Kołodziej – Czy można sobie samemu wykopać rów? 

Pan Grzegorz Jabłoński – Na wykopanie rowu należy mieć pozwolenie wodnoprawne. 

Staramy się wysyłać do jednostek samorządowych informacje na co należy mieć pozwolenia, 
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a co można wykonać na zgłoszenie. Chcemy dzięki temu zwiększyć świadomość rolników. 

W ostatnim czasie wysyłaliśmy informację o obowiązku złożenia przez podmioty korzystające 

z usług wodnych oświadczenia celem ustalenia opłaty zmiennej za usługi wodne. Dotyczy to 

również wszystkich rolników korzystających ze studni głębinowych.  

Radny Janusz Czarniak – Czy można mieć staw? 

Pan Grzegorz Jabłoński – Jeżeli staw był wykopany przed 1974 rokiem, to nie jest wymagane 

pozwolenie, natomiast w przypadku stawu wykopanego po tym roku należy posiadać 

stosowne dokumenty lub należy wykonać legalizacje stawu.  

Radny Adam Rybczyński – Czy rolnik musi mieć licznik przy studni głębinowej? 

Pan Grzegorz Jabłoński – Zarząd Zlewni wydając pozwolenie wodnoprawne na budowę 

studni dokonuje również zapis o opomiarowaniu. Na obecną chwilę obowiązek 

opomiarowania jest przesunięty do 2026 roku. Bez pozwolenia wodnoprawnego można 

korzystać z wód podziemnych znajdujących się w obrębie swojej posesji, jeśli pobór wody nie 

przekracza 5000 l na dobę, a głębokość odwiertu nie jest większa niż 30 m. Jeżeli urządzenie 

wodne zostało wykonane bez wymaganego pozwolenia wodnoprawnego lub zgłoszenia, 

właściciel tego urządzenia może wystąpić z wnioskiem o jego legalizację, do którego dołącza 

odpowiednie dokumenty. 

Radna Joanna Roszak – Czy jest obowiązek podawania ilości pobieranej wody ze studni 

głębinowej? 

Pani Paulina Baryza-Skowrońska – Należy składać kwartalne , a później roczne oświadczenie 

o ilości pobranych wód podziemnych.  

Radna Wiesława Posadzy – Na ostatnim naszym spotkaniu rozmawialiśmy o odtworzeniu 

map dotyczących naszej gminy. Czy coś się udało zrobić w tej sprawie? 

Pani Paulina Baryza-Skowrońska – Tak. Wszystko co posiadaliśmy przekazaliśmy na dysku 

Panu Piotrowi.  

Radny Adam Rybczyński – Czy Kanał Parchański zawsze był taki szeroki, czy go poszerzano? 

Pani Sylwia Kiszka – Wcześniej przez kilkanaście lat miałam pod swoim kierownictwem ten 

Kanał i zawsze był taki.  

Pani Paulina Baryza-Skowrońska – Mamy zgłoszenia o nielegalnych poborach wód z kanału 

Parchańskiego, a nawet niektórzy mają skrzynki z licznikami przy tym Kanale.  

Radny Adam Rybczyński – Czy wykonawca przy konserwacji widząc coś takiego nie może 

tego usunąć? 

Pani Paulina Baryza-Skowrońska – Nie, ponieważ wykonawca konserwacji nie wie, czy to 

jest legalne, czy nie.  

Nie było więcej chętnych do zadawania pytań. 
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Przewodniczący Komisji podziękował zaproszonym gościom za przybycie i zreferowanie 

tematu.  

Ad. 3. Informacja na temat pozyskanych dotacji dla gminy Dąbrowa Biskupia w drugiej 

połowie 2021 roku. 

Pani Katarzyna Pawłowska – przedstawiła powyższy temat.  

Poinformowała, że w roku 2021 (do realizacji w roku 2022) złożono 5 wniosków na łączną 

kwotę 8 694 420,00 zł, gdzie wartość dofinansowania wynosi 7 705 000,00 zł. Natomiast 

w roku 2022 złożono 6 wniosków na łączną kwotę 27 095 598,45 zł, gdzie wartość 

dofinansowania wynosi 25 793 459,45 zł.  

Materiał w załączeniu do protokołu.  

Radny Piotr Kołodziej – Jakie wnioski zostały zaakceptowane i wiemy, że otrzymamy środki? 

Pani Katarzyna Pawłowska – Otrzymaliśmy środki na następujące wnioski: 

1) „Zakup pojazdu przystosowanego do przewozu osób niepełnosprawnych”; 

2) „Przebudowa drogi gminnej nr 150606C na odc. Chlewiska – Straszewo”; 

3) „Modernizacja wraz z wyposażeniem Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów 

Komunalnych w Dąbrowie Biskupiej”; 

4) Projekt grantowy „Cyfrowa gmina”; 

5) Projekt grantowy „Wsparcie dzieci z rodzin pegeerowskich w rozwoju cyfrowym – 

granty PPGR”. 

Mam również decyzję, jednak czekamy na środki na wniosek: „Budowa czterech świetlic 

wiejskich w gminie Dąbrowa Biskupia”. 

Nie mamy jeszcze decyzji na 3 wnioski.  

Radny Adam Rybczyński – Gdzie będą nowe świetlice? 

Pani Katarzyna Pawłowska – Mówimy tu o świetlicach kontenerowych i będą one 

w Wonorzu, Parchankach, Bąkowie i Sobiesierni.  

Radny Janusz Czarniak – Ilu osobowy jest samochód dla osób niepełnosprawnych? 

Pani Katarzyna Pawłowska - Samochód jest 9-osobowy. 

Nie było więcej pytań do przedstawionego tematu.  

Ad 4. Zakończenie. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Komisji radny Adam 

Rybczyński podziękował wszystkim za przybycie i zamknął posiedzenie. 

Dąbrowa Biskupia, dnia 31 maja 2022 r., godz.12:00. 

Protokółowała:     Prowadzący posiedzenie 
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Monika Wochna     Adam Rybczyński 


